
Zápis z výborové schůze SKS dne 16. 9. 2019 
 
Přítomni: Němcová, Hulák, Tomek, Kodys, Kasal, Koutská, Roubal, Němec 
Hosté: Nina Nováková, Olga Červená 
Omluveny: Švejdová, Volmanová 
  
Po zahájení modlitbou schůzi vedla L. Němcová. Schůze se konala v zasedací místnosti 
KDU- ČSL. 
  
1. Kontrola úkolů z minulé schůze 3. 7. 2019 
- Vedení SKS (L. Němcová, J. Hulák a K. Tomek) pracovalo během prázdnin na plnění úkolů 
a běžné agendě. Zápisy jsou uvedeny na webových stránkách SKS. 
- J. Kasal informoval o zrušení smlouvy mezi KDU-ČSL a Radou seniorů ČR v červenci. 
L. Němcová sdělila, že poslala počátkem července usnesení výborové schůze SKS Radě 
seniorů k rukám dr. Pernese, neobdržela odpověď. SKS zatím zůstává členem Rady seniorů, v 
níž někteří členové SKS zastávají funkce. O vystoupení či setrvání v RS rozhodne členská 
schůze. Žádáme místopředsedu RS dr. Roubala, aby na jednání Rady seniorů 25. 9. reagoval 
na tuto situaci a výsledek sdělil na příští schůzi. 
  
2. Situace v Klubech seniorů SKS 
Mgr. Nina Nováková předala všechny dokumenty o novém Klubu Brandýsko. Založení 
klubu se konalo dne 12. 9. 2019 v Brandýse n. Labem, za výbor SKS se jej zúčastnil J. Hulák. 
Předsedkyně N. Nováková informovala o záměrech Klubu, o situaci seniorů na Brandýsku a o 
spolupráci s místními institucemi i s vedením města. Výbor vzal jednomyslně na vědomí 
založení klubu a těší se na spolupráci. Bude třeba doplnit údaje na našich web stránkách. 
Dále vystoupila Olga Červená s informací o činnosti klubu v Teplicích, který se pravidelně 
schází, vyrábí obvazy a deky pro rozvojové země. Má problém s poštovným. Výbor 
odsouhlasil a předal jednorázově 1000 Kč. Klub spolupracuje s populaci Romů i s dětmi z 
vyloučeného prostředí. Dobrá koordinace je s farním úřadem. Zúčastňují se akcí, které 
organizuje ústředí SKS, oceňují letošní účast zástupců vedení SKS (L. a V. Němcovi) na 
pohřbu P. J. Hurníka v lednu t.r. a další pracovní schůzi s L. Němcovou v Teplicích. 
D. Koutská informovala o přípravě její specifické organizace klub Rokycansko, kde budou 
členy (mj. invalidé, slepci a průvodci) i z širšího území (včetně Prahy). Je třeba, aby D. 
Koutská klub brzy oficiálně založila a našla optimální napojení na duchovního. 
K. Tomek informoval  o činnosti Klubu Praha 11, především o přednáškové a zájezdové 
činnosti. Předsedkyně 
konstatovala, že dosud není ustanoven jediný zodpovědný představitel klubu, ve vedení jsou 
tři osoby - K. Tomek, I. Řivnáčová, P. Urban; situaci z hlediska zodpovědnosti bude třeba 
urychleně vyřešit. 
J. Hulák, S. Kodys a J. Kasal podali informaci o rozsáhlé činnosti Klubu ve Žďáru n. 
Sázavou. Vyzdvihli dlouhodobé organizování Pašijových her, cyklistické zájezdy, spolupráci 
s vedením města i s farností, přednášky, zájezdy atd. 
Poté došlo k výměně informací mezi kluby. Bude třeba, aby kluby mezi sebou 
spolupracovaly. V. Němec ocenil diverzifikaci činnosti klubů, která může inspirovat 
zakládání dalších klubů s optimálním využitím místních podmínek a zkušeností organizátorů. 
L. Němcová hovořila o akcích, které organizuje vedení SKS. Web stránky fungují výborně 
(Němcová, Křivánková), je třeba doplnit poslední informace. Je nutno provést centrální 
evidenci členské základny, aby všichni členové mohli být spolehlivě a včas informováni o 
akcích. Tento úkol trvá, nutno najít ochotného pracovníka, který by se této činnosti věnoval. 



 
3. Kongres ESU v Sandanski (Bulharsko) 27. - 29. září 2019 
L. Němcová podala informaci o stavu příprav na kongres ESU, a to jak ze strany vedení ESU, 
tak i SKS. Za SKS pojede L. Němcová, K. Tomek a S. Kodys. LN je navržena do funkce 
vice-prezidentky ESU, její kandidaturu KDU-ČSL podporuje. Byly zakoupeny tři letenky, 
změnilo se datum odletu na 26.9., byly zaplaceny noclehy pro 3 delegáty na letišti v Sofii. 
Ráno 27. 9. je nutno odjet autobusem do místa konání kongresu, protože zasedání prezídia 
začíná v 15 hod. Vedení ESU v srpnu slíbilo, že bude proplaceno 2 delegátům cestovné 200 
EURO za osobu. Ubytování v Sandanski předsedkyně objednala přes G. Dumonta, budeme 
řešit na místě. Organizační záležitosti řeší předsedkyně, finanční K. Tomek. 
Připomínky k deklaraci ESU sestavila a poslala za SKS LN v angličtině. SKS navrhlo do 
funkce předsedkyně ESU na příští období dosavadní předsedkyni prof. An Hermans. 
ČR bylo přiděleno 13 hlasů. Vedle oficiálních 3 delegátů podepsali plné moci další členové 
výboru, oficiální delegáti projednají jejich předání volební komisi podle situace na místě. 
Medaili pro p. Nikolajeva, bulharského organizátora, zajistil dr. Roubal. Přivezeme drobné 
pozornosti pro účastníky a propagační materiály o Praze a o ČR. 
  
4. Různé 
- K. Tomek informoval o úspěšném autobusovém zájezdu SKS s PTP do Svaté Dobrotivé 
12.9. Celková účast byla 13 osob, včetně účastníků z Rokycan. Organizačně připravila L. 
Němcová, účastníky zajišťovala J. Švejdová a D. Koutská, vedoucím byl K. Tomek. 
- D. Koutská informovala o pouti do Teplé 14.9., která byla spojena s oslavou 80. narozenin 
emer. biskupa Radkovského. Předsedkyně napsala dopis na plzeňské biskupství, obdržela 
negativní odpověď ohledně předání medaile. Medaili předáme na setkání v Praze či pojedeme 
za emeritním biskupem do Karlových Varů, kam se z Plzně přestěhoval. Stav zjistí D. 
Koutská. 
- Pohřbu Jana Řeřichy, ředitele Mene Tekel a rytíře české kultury, se zúčastnila 23. 7. v Praze 
L. Němcová. 
- KDU-ČSL zorganizovalo dne 20.8. vzpomínkové setkání cca 30–40 osob k výročí 
srpnových událostí v r. 1968/69 v Praze 2, Balbínova ul. Vzpomínku zahájil předseda KDU-
ČSL M. Výborný, dále hovořili místopředsedkyně Jelínková, MUDr. Říha, p. Obruča a další. 
Za SKS vystoupila L. Němcová; uvedla, že členové SKS jsou přímými pamětníky těchto 
událostí, doporučila shromáždit svědectví pamětníků nejen  po r. 1948, ale i na léta 1968/69. 
Je možno umístit na našich web stránkách, ev. vydat e-knížku. Zdůraznila nové metody práce 
při spolupráci se školami, protože nastupuje do škol už zcela nová generace mladých. Po 
ukončení diskuse se účastníci odebrali k budově Českého rozhlasu a zapálili svíčky. 
- Podpora Bělorusku: K. Tomek odeslal částku 200 EURO jako výraz podpory běloruským 
seniorům Naše pokolenie. LN napsala dopis, že se jedná o podporu jejich cesty na volební 
kongres ESU. 
- Ing. Kasal slíbil, že projedná s redaktorem Nového hlasu pravidelné publikování článků o 
seniorech, jak bylo přislíbeno na nedávné schůzce LN a JH s předsedou KDU-ČSL. 
- L. Němcová informovala, že v prvé polovině října bude ve spolupráci s Polským střediskem 
promítnut film o účasti polských vojáků na invazi do ČSSR v srpnu 1968. Bohužel zatím není 
znám termín. Budeme informovat KDU-ČSL, PTP a další. Je třeba zajistit účast, až bude 
znám termín, garantuje L. Němcová. 
- L. Němcová podala informaci o svém jednání P. dr. Balíkem; dne 9. 12. bude zorganizováno 
v Arcibiskupském paláci setkání seniorů k aktuálním otázkám sociálního učení Církve. Obsah 
dohodne P. dr. Balík s předsedkyní počátkem října. 
  



5. Další akce 
- 29. 9. - bylo rozděleno 15 vstupenek na koncert v Obecním domě, pořádaný Krajskou Radou 
seniorů. 
- 1. října na Ministerstvu zahraničních věcí se bude konat konference MPSV Senioři a lidská 
práva. Zájemci se již přihlásili. 
- 4. 10. konference ke zdravotnictví v senátu, pořádá P. Golasowská, přihlásily se 4 členky. 
- Byl přijat návrh Ing. Kasala na březnový termín členské schůze v r. 2020, členskou schůzi 
samostatně tento rok konat nebudeme. Pokud by byla možnost, tak její konání propojíme se 
setkáním v Arcibiskupském paláci. Na březnové schůzi by byly přijaty nové stanovy a 
proběhnou nové volby. Stanovy k diskusi připraví J. Kasal a J. Hulák, vezmou v úvahu závěry 
a změny stanov ESU. J. Kasal informoval o tom, kolik je členů-seniorů v KDU-ČSL a o 
možnostech jejich zapojení. 
- Výbor poblahopřál S. Kodysovi k narozeninám a Lidmile Němcové k svátku sv. Ludmily. 
- V. Němec podal informaci, že ve dnech 30. 10. - 4. 11. bude organizovat opět Mezinárodní 
konferenci o geoetice v Praze a v Příbrami (obdobně jako r. 2017),  Podrobnější informace 
budou k dispozici začátkem října. 
  -  J. Kasal informoval o přípravě pražské vzpomínkové akce k úmrtí Ing. Josefa 
Luxe dne 25.11. 2019. Od 17:30 hod. se bude konat mše sv. v Emauzích. 
  
  
Příští schůze se bude konat v úterý 15. října 2019 od 14 hod. v místnosti SKS, Charitas 
  
zapsala: Lidmila Němcová 
 


